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Information och diskussion om återvinningsstationer i 
Stockholms stad, tisdagen den 14 december 2004 
 

Närvarande:    

Mats Jaxgård     Liljeholmen Sdf 
Mats Christensson                        Maria-G:la stan Sdf 
Nils Landergren    Rinkeby Sdf 
Jan-Erik Wellhardh   Vantör Sdf  
Leif Fransson    Enskede-Årsta Sdf 
Ewa Lönnkvist     Älvsjö/Hägerst. Sdf  
Ulrika Kvartoft Kruså, Lars-Olov Norling Östermalm Sdf 
Hildegard Sakerwalla   Bromma Sdf 
Britt Sundfors-Foberg   Spånga-Tensta Sdf 
Lars Eriksson   Skarpnäck Sdf 
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Helene Henriksson, Karin Fant  Hässelby-V. Sdf 
Jan Sundström, Arne Nygren, Anders Schultz Kungsholmen Sdf 
Åsa Sellebjerg   Katarina-Sofia Sdf 
Liselotte van den Tempel, Erika Nordberg  Norrmalm Sdf 
Sara Wikström   Norrmalm Sdf 
Carin Stenberg   Sbk 
Ulla Krohn, John Strand   FTI 
Anders Haglund   Returwell 
Anders Asp    Sv. Kartongåterv. 
Maria Schyllander   Plastkretsen 
Göran Nilsson  Pressretur   
Johan Castwall   Rhf 
Anita Tärnström Rhf 
Göran Hakfors Rhf  
Helene Personne Rhf 
  
  

Inledning 
Johan Castwall hälsade välkommen och presenterade dagordningen enligt 
följande: 

1. Förpacknings- och Tidningsinsamlingen. 
2. Klädinsamling. 
3. Bygglovsfria insamlingsbehållare. 
4. Erfarenheter från höstens träffar.  
5. Hur går vi vidare. 
6. Övrigt. 

 
1. Förpacknings- och tidningsinsamlingen. 
Anders Haglund presenterar FTI:s nya organisation. 
 
Samordningsentreprenaden i stort 
Nytt är att i hela landet innehar olika samordningsentreprenörer ett 
helhetsansvar för skötseln av återvinningsstationerna. 
 
Samordningsentreprenaden i Stockholm 
Den innehas efter årsskiftet av Home2You. Kontakt: Göran Bergerham. 
0200-88 03 11. 
 
Återvinningsstationerna 
Återvinningsstationerna måste finnas kvar och utvecklas. Det råder stor 
kapacitetsbrist. 
 
Hur vill materialbolagen utveckla ÅVS-systemet 
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Insamlingskapacitetet 
• 138 stationer utökas med större behållare för papper/kartong. 
• Fler tidningsbehållare i norra staden. 
• Etablering av helt nya platser. 
• Stationer med olika behållare. 
• Test av 10 kompletta stationer av den s.k. Göteborgsmodellen. 
• Utställning av stationer för de mest belastade fraktionerna. 
 
Skötsel och drift 
• Markberedning med borttagande av gräs och grus vid stationerna.  
• Elimination av klotter, reklamfinansiering. 
• Informationskampanjer gentemot småföretagare för att minska den 
otillåtna dumpningen. 
• Sopspaning, kameraövervakning. 
 
 
 
 
Tidningsinsamlingen 
Göran Nilsson presenterar de åtgärder som skall sättas in för att möta de 
problem som förväntas uppstå när insamlingen av tidningar förändras efter 
årsskiftet.  
 
Entreprenaderna i Stockholm fördelas på: SITA norr om Slussen och 
Resta söder om Slussen. 
 
SITAS  åtgärdsprogram för norra staden 
• Dubblering av antalet behållare vid befintliga ÅVS. 
• Fyra heltidsanställda arbetar med insäljning av FNI-abonnemang. 
• Ansträngningar görs för att få bygglov för 40 singelbehållare. 
• Fortsatta insatser tillsammans med FTI för att få till stånd en ökning av 
antalet kompletta ÅVS. 
 
Resultat hittills 
• Behållarna vid ÅVS i södra staden flyttas över till norra delen i början på 
jan. 
• FNI-abonnemangen har fördubblats under november.  
• Information har sänts ut till 6000 fastighetsägare och BRF. 
• Villaägarna skall nås av information i dec. 
 
Restas åtgärdsprogram för södra staden 
• Nya behållare ställs ut vid ca 150 ÅVS:er. 
• Fortsatt port/grindhämtning (”krokmetoden”) 
• Intensifierad information till fastighetsägarna. 
 
Resultat hittills 
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• De första behållarna har anlänt till Restas depå i Älvsjö. 
• Behandlingsavtal med IL Recycling. 
• Kundtjänst www.resta.se. 
 
(Utförligare information från Pressretur bifogas) 
 
Göran Nilsson upplyser om att den faktura Resta sänt ut till 
fastighetsägarna skall uppfattas som ett erbjudande. 
 
Johan Castwall frågar hur man ska hantera de fastighetsägare som ej är 
intresserade av erbjudandet.  
 
Göran Nilsson svarar att det inte utgör något större bekymmer då 
kostnaden för abonnemanget inte är så stor. 
 
 
 
 
2. Klädinsamlingen 
Anita Tärnström informerar om textilbehållaravtalet. Kommunfullmäktige 
har fattat beslut att endast de organisationer som innehar s.k. 
kontrollgirokonto (90-konto) ska få ställa ut behållare. Befintliga behållare 
får stå kvar. 
 
3. Bygglovsfria insamlingsbehållare 
Carin Stenberg från stadsbyggnadskontoret tydliggör de regler som gäller 
sopskåp uppställda på gårdsmark.  
 
Tre behållare med en höjd på 1.40 (max. totalvolym 6 m³).  
Informationen i sin helhet återfinns på Sbk:s hemsida 
www.sbk.stockholm.se  under: Bygga i Stockholm/ 
Bygginformation/Avfallshantering. 
 
4. Erfarenheter från höstens träffar 
Göran Hakfors redogjorde för bakgrunden till den mötesrunda som 
genomförts under hösten och tackade stadsdelarna som ställt upp och varit 
tillmötesgående framförallt när det gäller bygglovshanteringen. Helene 
Personne  presenterade kortfattat de mest angelägna frågorna som 
diskuterats vid träffarna. En sammanfattning av noteringar från träffarna 
bifogas dessa anteckningar. 
 
5. Hur går vi vidare 
Johan Castwall informerar om uppdraget från  kommunfullmäktige 
angående markupplåtelseavtal. 
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• Befintliga återvinningsstationer förstärks och sköts enligt gällande avtal 
t.o.m. 2006.  
• Rutiner skall utvecklas för uppföljning av befintligt avtal.  
• Den fastighetsnära insamlingen byggs ut. 
• Tidningsinsamlingen prioriteras särskilt.  
• Markupplåtelseavtalet sägs upp för omförhandling under 2005. 
 
Samråd 
Staden och FTI för en nära dialog när det gäller befintligt system.  
 
Stadsbyggnadsnämnden och Renhållningsnämnden tar fram ett 
gemensamt strategiärende när det gäller tillgänglighetsfrågor, 
nyexploatering, ombyggnad och marktillgång (ÅVC mm).  
 
Renhållningsordningen med föreskrifter och taxa är viktiga styrmedel. 
 
 
 
Information från Avfallsrådet 
Insamling av förpackningar och tidningar skall anpassas till lokala 
förutsättningar. Ett lämpligt insamlingssystem skall vara kostnadseffektivt 
och långsiktigt ekonomiskt försvarbart. 
 
Utförlig information finns i det dokument som utdelades vid mötet, samt 
på Naturvårdsverkets hemsida www.environ.se  
 
6. Övrigt 
Villahämtning 2005 
Övergång till tvåveckorshämtning är frivillig. Målet är att med lägre taxa 
stimulera till minskade avfallsmängder, ökad utsortering av 
producentansvarsfraktioner, farligt avfall etc. Avfallskostnaderna blir totalt 
sätt lägre.  

Kärl skall placeras så att hämtning underlättas. Utsättning av dessa skall 
ske successivt under våren.  

 
Dokument som utdelades vid mötet: 
• Information från Avfallsrådet. 
• Markupplåtelseavtalet. 
• Förpacknings- och Tidningsinsamlingens nya kontaktuppgifter. 
• Samordningsentreprenören Home2You:s kontaktuppgifter. 
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Bilagor: 
 

1. Information från Pressretur. 
2. Sammanfattande noteringar från träffar med 

Renhållningsförvaltningen, Förpackningsinsamlingen och 
stadsdelsförvaltningarna hösten 2004. 

 
 
       
 
Vid anteckningarna: Helene Personne 


